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گروه سیاسی- حمید شهریاری: این 
تازه  بار است که کشور  برای چندمین 
می  ادعا  متحده  عربی  امارات  تاسیس 
کند که جزایر ســه گانه تنب کوچک، 
تنب بزرگ و بوموسو جزئی از سرزمین 
این امارت است و ایران آنرا اشغال کرده 

است!!
بــرای بررســی اینکه چرا اعــراب قصد 
تحریــف تاریخ و وارونه جلــوه دادن قدرت 
بلامنازع ایران در طول هزاران سال گذشته 
بر خلیج فارس را داشته و دارند، باید نگاهی 
به تاریخ قدرت ایران در ســال های متمادی 
در عرصه جهانی انداخت. ایرانیان همیشــه 
و همواره بربلندای تاریخ بشــر ایستاده اند و 
همیشــه در برهه های حساس بشریت جزء 
تاثیرگذاران بوده انــد. اینکه ایرانیان همواره 
بر تمدن بشــری خدایی کرده اند و بشر به 
فرهنگ و قدرت ایرانیان می بالد، جزیی انکار 
ناپذیر از تاریخ جهانی است که همواره حتی 
دولت های بزرگی مانند بیزانس و روم در اروپا 
به نقش پارســیان در بشریت رشک برده اند. 
حال چه شــده کــه در روزگاری که منطقه 
خاورمیانه انبار باروت است و ایران در گیرو 
دار دیپلماسی و میدان محور مقاومت است، 
اعراب بادیه نشین به دنبال زخم زدن بر پیکر 

ایرانیان هستند.
تاریخ بشریت مدیون ایرانیان است

تاریخ خلیج همیشــه فــارس به حضور 
هخامنشیان در این آبراه و سرزمین کهن باز 
می گردد، دقیقا زمانیکه کمبوجیه برای فتح 
مصر با لشکری از سربازان خود به سمت رود 
نیل حرکت کرد و حتی بزرگترین یادگاری 
که از خود بر جای گذاشت، کانال سوئز بود 
که یکــی از نمادهای امروز وطن پرســتی 

اعراب محسوب می شود.
ایرانیــان همواره یکه تــاز خلیج نیلگون 
فارس بودند و در تمامی اســناد برجامانده 
از دوره های گذشــته از زمان هخامنشــیان 
تاکنون بر حکمرانی ایرانیان بر این پهنه آبی 

مهم جهانی تاکید شده است.
حاکمیــت ایران بــر جزایر ابوموســی، 
تنــب بزرگ و تنب کوچک ریشــه در دوره 
امپراطوری های عیلامی، ماد، هخامنشــی، 
اشکانی و ساســانی دارد. در این دوران نظم 
و امنیت ایرانی بر سراســر ایــن پهنه آبی 
خلیج فارس و جزایر آن حکم فرما بود. جزایر 
ســه گانه در سال ۱۹۰۸ به طور کامل تحت 
اشــغال بریتانیا به عنوان قیم رسمی امارات 
متصالحه در آمد اما تا سال ۱۹۷۱ هیچ کدام 
از دولت های ایران این اشغال را قبول نداشته 
و بوموسو به همراه تنب بزرگ و کوچک در 

تقسیمات کشوری ایران قرار داشتند.
بعــد از آن در برهه های مختلف در تاریخ 
فــارس، این ایرانیــان بودند کــه همواره با 
اشغالگران خلیج فارس به مبارزه پرداختند و 
آنها را از منطقه بیرون کردند. بطور مثال در 
زمان رقابت میان سه کشور انگلستان، اسپانیا 
و پرتغال برای تســخیر، تصاحب و کشــف 
ســرزمین های جدید، این پرتغالی ها بودند 
که وارد جزیره های ایرانی شدند و حتی بندر 
گمبرون را اشغال کردند ولی این شاه عباس 
صفوی بود که انگلیســی ها را دست نشانده 
ایرانی ها کرد و از آنها توپ و تجهیزات جدید 
گرفت و در عملیاتی موفقیت آمیز پرتغالی ها 
برای همیشــه از خلیج فارس بیرون کرد به 

شــکلی که آنها حتی تا سواحل کنیا عقب 
نشینی کردند و ایران تا مدتهای مدید حاکم 

بلامنازع خلیج فارس بود.
حضور انگلستان در خلیج فارس

پس از اشغال هند توسط انگلستان، دولت 
اســتعماگر بریتانیا به این فکر افتاد که برای 
عدم تکرار داستان نادرشاه افشار به هر طرقی 
که شده است دولت مرکزی ایران را تضعیف 
کند و حتی خط امنی میان ســرزمین های 
مســتعمره خود با ایران ترســیم کند که از 
ان جملــه می توان به جدایی افغانســتان و 
معاهده هرات اشاره کرد. این تفکر در میان 
انگلیسی ها در خلیج فارس از زمانی پر رنگ 
شــد که اولین چاه نفت در مسجدسلیمان 
کشف شد و این کشور پیر استعمارگر تمامی 
هم و غم خود را برای چپاول کشورهای پر از 

گنج نفت در خاورمیانه گذاشت.
به همیــن دلیل به هــر روش و طریقی 
دست زد تا بتواند بخشــی از سرزمین های 
منتهی و مشرف به سواحل خلیج فارس که 
گمان می رفت دارای نفت فراوانی باشــد را 

تصاحب کند.
در همین راســتا ســعی کرد که در سه 
جزیره تنب کوچک، تنب بزرگ و بوموســو 
نیروهای نظامی خود را پیاده کند تا به بهانه 
اســتفاده از خاک ســرخ آن منطقه، اشراف 
کافی به خلیج فارس که در زمان پرتغالی ها 
نظر بر این بود که هر که بر ســه آبراه عدن، 
هرمز و مالاکا تسلط یابد، اقتصاد جهانی در 

دستان وی خواهد بود، داشته باشد.
این نیروهای نظامی انگلستان پس از ملی 
شدن صنعت نفت در ایران دیگر قصد خروج 
از جزایر سه گانه را نداشتند و اما ایران اصرار 
داشت که این جزایر ایرانی هستند و باید در 
اختیار نیروهای ایرانی قراربگیرد، به همین 
دلیل شرطی مهم گذاشتند و گفتند که باید 
استان بحرین از ایران جدا شده و به کشوری 
مستقل تبدیل شود تا جزایر سه گانه به ایران 

بازگردد.
در ســال ۱۹۷۱ پس از توافــق ایران و 
بریتانیــا و پیش از خــروج نیروهای نظامی 
انگلیس از منطقه و تأســیس کشور امارات 
متحده عربی، بوموســو به همراه تنب بزرگ 
و تنب کوچک پس از نزدیک به ۷۰ ســال 

شکایتهای مداوم دولت ایران علیه اشغالگری 
انگلیس سرانجام به ایران بازگردانده شد.

در یک رفراندوم فرمایشی بحرین از ایران 
جدا شد و اســتقلال گرفت و دقیق دو روز 
قبل از استقلال امارات عربی متحده، ایرانیان 
در جزایر سه گانه حاضر شدند و پرچم ایران 

را در این سه جزیره برافراشتند.
ادعای مالکیت امارات 

برجزایر سه گانه
پــس از آن همــواره حاکم شــارجه که 
توافقنامه با ایران را امضا کرده بود، از حضور 

ایران در این سه جزیره راضی بود.
یکــی از مــواردی که رژیــم بعث عراق 
همــواره از دلایل تجاوز خود بــه ایران در 
ســال 5۹ ذکر می کند، دفــاع از حاکمیت 
این دولت متحده بادیه نشین عرب بر جزایر 
ســه گانه بوده است و به همین دلیل نیز از 
آنها همواره طلب میلیاردها دلار کمک مالی 
بــرای تامین هزینه های جنــگ علیه ایران 
کرده و این شــیوخ عربی نیز به صدام برای 
این کار کمک کرده اند.حتی کویت، بحرین، 
عربستان، اردن و امارات چند هزار دلار برای 
تامین تسلیحات رژیم بعث به صدام هدایایی 
نظامی تقدیم می کرد یا نیروهای آمریکایی 
و فرامنطقــه ای برای تامیــن امنیت آبراه 
استراتژیک هرمز اقدام به احداث پایگاه های 
نظامی در قطر، بحرین و فرانســه در امارات 

عربی متحده کرده است.
در ســال ۱۹۹۲ و پــس از خاتمه جنگ 
خلیج فارس، امارات متحده عربی بر خلاف 
نظر شیخ شارجه و تفاهم نامه ۱۹۷۱ شارجه 
با ایران در خصوص ابوموسی، اقدام به طرح 
ادعاهای مالکیت بر جزایر سه گانه کرد. این 
اقدام واکنش دولت ایران را برانگیخت. از آن 
زمان تاکنون امــارات بارها این ادعا را تکرار 

کرده است.
بــا طرح این ادعاها، مرحوم آیت الله اکبر 
هاشمی رفســنجانی که در آن زمان رئیس 
جمهوری ایــران بــود، در خطبه های نماز 
جمعــه ۴ دی ۱۳۷۱ خطــاب به شــورای 
همکاری حاشیه خلیج فارس و هم پیمانان 
غربی آنان گفت: برای جداســازی جزایر سه 

گانه از ایران باید از دریای خون گذشت!
این جمله تاریخی هاشــمی رفسنجانی 

که بعــد از جنگ ایران و عــراق هم بود به 
اعراب نشان داد ایرانی ها فارغ از دیدگاه های 
سیاسی در داخل کشور و علیرغم فشارهای 
اقتصــادی بعد از جنگ، در صورت تعدی به 
خاک کشورشــان متحد می شــود و بدون 
توجه بــه اینکه چه کســانی حکومت می 
کنند، اساسا سرنوشتی بجز مرگ، در انتظار 
سربازان کشوری نیست که بخواهد قسمتی 

از خاک ایران را جدا کنند.
ایرانیان همواره نشــان داده اند که با هر 
متجاوزی به هر نقطه از سرزمین ایران بطور 
خشــن و ویران کننده ای پاســخ سنگین 
خواهند داد، اینکه اعراب ادعا کنند که باید 
بر آبهای نیلگون فــارس نام جعلی خلیج را 
بگذارند یا اینکــه بخواهند منافع ملی ایران 
را در هر نقطه ای از کره خاکی مورد تعرض 
قرار دهند، ایران منفعلانه با آنها بر ســر میز 
مذاکره خواهد نشســت، کاملا در اشــتباه 

هستند.
ایرانیان با هر نژاد، رنگ، قوم، قبیله، زبان 
و فرهنــگ به خاک وطنــش تعصب دارد و 
حتی حاضر نیست یک وجب از سرزمینش 
را بــه هر دلیلی تقدیم دیگران کند. ایرانیان 
انسان هایی هستند که حتی اگر در منگنه و 
فشار بیشتری قرار گیرند، متعصبانه تر رفتار 

کرده و دشمن را پشیمان می کنند.
توصیه مــی کنیم اعراب بجــای اینکه 
در میــان آب گل آلود دعــوای ایران و غده 
ســرطانی منطقه، بخواهند با همراه کردن 
روسیه، چین و کشورهای اروپایی کیسه ای 
برای خود بدوزند و فکــر می کنند که می 
توانند بحرانی جدید برای دولت تازه تشکیل 
شده اصلاح طلب ایران، ایجاد کنند، خوابی 

آشفته است که هرگز تعبیر نخواهد شد.
کافی اســت حکم جهادی داده شــود تا 
صدها و هزاران نیروی بسیجی و نظامی ایران 
آمادگی داشته باشند که برای برقراری امنیت 
در جای جای سرزمین ایران به آنجا مهاجرت 
کــرده و قدرت خود را به نمایش گذارند که 
در آن زمان برای کشــورهای عرب و خوش 
رقصان آنها در اروپا، چین و روسیه مشخص 
خواهد شد که دل به نفت این منطقه نبندند، 
زیرا این ایران است که در طول تاریخ صاحب 

منطقه بوده و در آینده نیز خواهد بود.

رئیس جمهوری گفــت : این بودجه 
با اطلاع از دغدغه شــما و به پشتوانه 
تعهداتی  براساس  و  مجلس  در  حضور 
که با شما داشــته ام تا در مسیر وفاق 
حرکت کنم تهیه شــده و قویاً اعتقاد 
دارم که هرگونه اصــلاح صرفاً با وفاق 
تحقق خواهد یافت، به همین دلیل در 
تدوین لایحه سعی کرده ایم همه اقشار 
و گروه ها را ببینیم و سعی کرده ایم که با 
شما مردم و نمایندگان صادقانه صحبت 
کنیم و اعداد را واقعی بنویسیم و تنها 

مواردی که در توان بوده را تعهد کنیم.
پزشکیان که صبح سه شــنبه به منظور 
تقدیم رســمی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ 
کل کشــور در صحن علنی مجلس حضور 
یافت، در ســخنانی ضمن تشریح و توضیح 
ابعاد و ویژگی هــای این لایحه تصریح کرد : 
ایــن بودجه مخصوصــاً در بخش اقتصادی 
نتیجه جلســات متعدد با اساتید دانشگاه و 
روسای کمیســیون  های اقتصادی مجلس و 

کارشناسان خبره دولت بوده است.
رئیس جمهوری در ادامه دقت در اجرای 
قانون برنامه هفتم توســعه،  عدالت  محوری، 
توجه به شــرایط موجود منطقه و توجه به 
رشــد اقتصادی و کاهش تــورم را ۴ اصل 
اولویت دار دولت در تدوین لایحه بودجه سال 
آینده برشمرد و افزود: از زمان تدوین لایحه 
همکاران بنده به دقت تکالیف برنامه هفتم را 
تبیین و بنده در احکام وزرای دولت بر رعایت 

تکالیف برنامه هفتم تاکید داشته ام. انطباق 
احکام بودجه با تکالیف برنامه هفتم همواره 
مد نظر بوده است و در گزارش یک فصل این 

را ترسیم کرده است.
رئیس جمهوری همچنین توجه به شرایط 
موجــود منطقه و تهدیداتی که متوجه ملت 
ایران اســت را از جمله موضوعات اولویت دار 
در تدویــن لایحه بودجه عنوان کرد و گفت : 
در ارقام بودجه اطمینان حاصل شــده است 
که تقویت بنیه دفاعــی یکی از اولویت های 
اصلی دولت باشد وهمچنین توجه جدی به 
رشد اقتصادی و کاهش تورم به عنوان هدف 
عالی برنامه هفتم سرلوحه احکام بودجه بوده 

است.
رئیس جمهوری اضافه کرد:  لایحه بودجه 
مطابق با قانون در اول آبان و در نظام جدید 
تدوین بودجه ســالانه به مجلس ارائه شده 
است. این اقدام به مجلس فرصت کافی برای 
بررسی بودجه را می دهد و بدیهی است که به 

سود نظام بودجه ریزی کشور است. 
پزشــکیان در ادامه با بیان این که سهم 
امور و دستگاه های مختلف در نظام یکپارچه 
بودجه متفاوت از گذشته بوده،  اظهار داشت: 
 یکی دیگر از اصلاحات مهم در تدوین بودجه 
استفاده از شناسه گذاری تخصصی در بودجه 
اســت. تمامی احکام و ردیف های بودجه و 
جداول براساس شناســه تخصصی وظایف 
دولت تدوین شده است. این مهم در بند نهم 
سیاســت های کلی نظام قانون گذاری تأکید 

شده اســت و به صورت دقیق در این لایحه 
مدنظر بوده اســت. در فصل ســوم گزارش 
لایحــه قدیمی ایــن نظام شناســه گذاری 
تبیین گردیده اســت. رئیس جمهوری یکی 
از مهمترین اصلاحات در ســاختار بودجه را 
تاکید بــر پرداخت به ذینفع نهایی از طریق 
هوشمندســازی بودجــه دولــت و اجرای 
تخصیص اعتباری مطابق بند )ب( ماده )۱۳( 
قانون برنامه هفتم عنــوان کرد و گفت:  در 
بخش دوم لایحه نیز کلیات اعتبار، در قالب 

برنامه اجرایی تقدیم مجلس خواهد شد.
پزشکیان همچنین عدالت بین نسلی را 
برای دولت امری اساســی دانســت و افزود: 
از نگاه دولت بســیاری از احکام در راستای 
عدالت محوری اســت. در این لایحه یارانه 
نقدی، مستمری بهزیستی و کمیته امداد به 
جداول بودجه منتقل شده است و این انتقال 
نه تنها انسجام بودجه را بهبود می بخشد بلکه 
سهم یارانه و کمک به محرومین را در بودجه 

افزایش می دهد.
رئیس جمهوری در ادامه اظهار داشــت: 
دولت در راســتای اجــرای کامــل برنامه 
قانون جوانی جمعیت، با افزایش مســتمری 
خانواده های پرجمعیت در پی اجرای عدالت 
اســت؛ بدیهی اســت هزینــه خانواده های 
پرجمعیت بیشتر از خانواده های کم جمعیت 
می باشد، لذا لازم است پرداختی بابت فرزند، 
افزایش پیدا کند. پزشکیان همچنین تاکید 
کرد: در لایحه بودجه، تامین نظام سلامت و 
کاهش پرداختی از جیب و منابع لازم برای 
بخش سلامت، متناســب با توزیع منصفانه 

هزینه دیده شده است.
رئیس جمهــوری به افزایش اعتبارات در 
حوزه آب، توســعه ریلی، محیط زیســت و 
مسکن محرومین در لایحه بودجه سال آینده 
اشــاره کرد و گفت: احکام لازم جهت هزینه 
هدفمند منابع نیز در این بخش ها پیشنهاد 
شــده است.  پزشکیان واقع بینی در اعداد و 
ارقام  را از نکات برجســته بودجه تقدیمی 
به مجلس عنــوان کرد و افــزود:  پرداخت 
مطالبات گندم کاران و سهم نظام هدفمندی 
در بخش ســلامت، پاداش بازنشســتگان و 
مصــارف لازم برای متناسب ســازی حقوق 

بازنشستگان مطابق قانون دائمی دیده شده و 
سعی برآن است که در منابع درآمدی دقت 

لازم صورت گیرد.
 رئیس جمهــوری همچنین تاکید کرد: 
بدهی هــای دولت به گنــدم کاران امروز به 

حساب آنان واریز خواهد شد.
پزشــکیان در بخش دیگری از ســخنان 
خود انسجام در لایحه بودجه ۱۴۰۴ را یکی 
دیگر از ویژگی های بارز این لایحه دانســت 
و افزود: انســجام در لایحــه بودجه، مدیون 
حمایت مقام معظم رهبری اســت که مجوز 
اســتقراض دولت از صندوق توسعه ملی در 
مصارف واقعی بودجه در زمان تدوین لایحه 
را صادر نمودند. رئیس جمهوری با اشاره به 
رشــد ۴۰ درصدی بودجه عمرانی کشور در 
لایحه تقدیمی، تاکید کرد: با یکپارچه بودن 
و شفافیت ســازی، سهم تملک دارایی از ۱۱ 
درصد به حــدود ۲۰ درصد از منابع بودجه 

عمومی رسیده است.  
پزشکیان ضمن اشاره به پیش بینی نرخ 
مالیات بر اشخاص حقوقی در لایحه تقدیمی 
برابر با ۲۰ درصد به منظور حمایت از تولید، 
تصریح کــرد: به منظور حمایــت از تولید، 
تغییری در دستورالعمل نرخ خوراک صنایع 

به وجود نخواهد آمد.
پزشــکیان با اشــاره به الــزام دولت در 
قانون برنامه هفتم به بهادارســازی بدهی ها 
افــزود: بدهی دولــت به تامیــن اجتماعی 
باید بازپرداخت گــردد. در بخش اول برای 
بهادارسازی  بدهی حدود ۲۰۰ هزار میلیارد 
تومان منابع درنظر گرفته شــده و در بخش 
دوم نیــز واگذاری اموال به میزان ۲۰۰ هزار 

میلیارد تومان دیگر محاسبه شده است.
رئیس جمهــوری گفت: عــلاوه بر این، 
احکام متعددی لحاظ شــده که در صورت 
موافقت مجلس، همزمان در اصلاح ساختاری 
در نظام تامین اجتماعی، کل بدهی دولت به 
سازمان تامین اجتماعی تادیه شود. از سوی 
دیگر هزینه بازپرداخت اصل و ســود اوراق 
بودجــه ای موضوع ماده دهــم قانون برنامه 
هفتم ســال آینده، حدود 5۰۰ هزار میلیارد 
تومان می باشــد که به همین میزان انتشار 

اوراق دیده شده است.
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پزشکیان:

قویامعتقدیمهرگونهاصلاحصرفاباوفاقتحققخواهدیافت

پزشکیان:
بهوعدهخوددربارهرفعفیلترینگپایبندیم

رئیس جمهوری با بیان اینکه دولــت به وعده های خود از جمله در زمینه 
رفع فیلترینگ پایبند است، افزود: ما معتقدیم این روند به نفع مملکت نیست 
و باید اصلاح شــود، تلاش می کنیم با تفاهم و ایجاد نگاه و زبان مشترک کار 

را پیش ببریم.
دکتر مســعود پزشکیان در حاشــیه حضور در مجلس شورای اسلامی به 
منظور تقدیم لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره رفع 
فیلترینگ به عنوان یکی از وعده های رئیس جمهور، گفت: ما به حرف هایی که 

زده ایم تا آخر پایبندیم و تلاش می کنیم آنها را در عمل پیاده کنیم.
رئیس جمهوری در ادامه تصریح کرد : درباره رفع فیلترینگ وزیر ارتباطات، 
اطلاعات را جمع آوری کرده که این هفته در جلســه سران گزارش آن قرائت 
و مقرر شــد گزارش های مجلس و قوه قضاییه نیز ارائه و جمع بندی شود تا در 

مرحله بعدی درباره آن به تصمیم برسیم.
دکتر پزشــکیان گفت: این موضوع، موضوعی کاملًا کارشناســی است، ما 
معتقدیم این روند به نفع مملکت نیســت و باید اصلاح شود. درباره چگونگی 
اصلاح آن نیز در تلاشیم با تفاهم و ایجاد نگاه و زبان مشترک کار را پیش ببریم 

تا اختلافی صورت نگیرد.
توسعه ارتباطات بریکس

گامی موثر برای برون رفت از یکجانبه گرایی
رئیس جمهوری با بیان اینکه هم افزایی و توسعه ارتباطات میان کشورهای 
بریکس گامی موثر در مســیر برون رفت از چالــش یکجانبه گرایی، تمامیت 
خواهی و تحریم آمریکا در جهان است افزود: این اولین بار است که ما به عنوان 
عضو اصلی در این اجلاس شــرکت خواهیم کرد که این اهمیت این سفر را دو 

چندان کرده است.
مســعود پزشــکیان بعد از ظهر سه شــنبه پیش از عزیمت به روســیه به 
منظور شــرکت در اجلاس ســران گروه بریکس، درباره اهمیت و اهداف این 
ســفر گفت: سازمان بریکس متشکل از کشورهایی است که هدف آنان توسعه 
چندجانبه گرایی در جهان به منظور کنترل یکجانبه گرایی آمریکا و داد و ستد 

آزادانه همه کشورهای جهان است.
رئیس جمهوری در ادامه بخش های کشــاورزی،  انرژی، صنعت، تجارت و 
گردشگری را از جمله زمینه های موجود برای همکاری و تعامل میان کشورهای 
عضو بریکس عنوان کرد و افزود:  این سفر فرصتی است که با روسای جمهور 
روســیه، چین، هند و تعداد دیگری از کشورها که در این اجلاس حضور دارند 
دیدار و گفتگو داشته باشیم و راهکارهای همکاری و تعاملات و تبادلات بیشتر 

را بررسی کنیم.
دکتر پزشــکیان بــا تاکید بر اینکه هــم افزایی و توســعه ارتباطات میان 
کشورهای بریکس گامی موثر در مســیر برون رفت از چالش یکجانبه گرایی، 
تمامیت خواهی و تحریم آمریکا در جهان است افزود: این اولین بار است که ما 
به عنوان عضو اصلی در این اجلاس شــرکت خواهیم کرد که این اهمیت این 

سفر را دو چندان کرده است.
به هرگونه حمله از سوی رژیم صهیونیستی 

پاسخ متناسب خواهیم داد
رئیس جمهور با حضور در دفتر جنبش مقاومت اسلامی فلسطین حماس 

شهادت شهید یحیی سنوار، رئیس دفتر سیاسی این جبش را تسلیت گفت.
دکتر مسعود پزشکیان روز سه شنبه ضمن حضور در دفتر جنبش مقاومت 
اسلامی فلسطین حماس و تسلیت شــهادت شهید یحیی سنوار رئیس دفتر 
سیاســی این جنبش به مقام والای این فرمانده مجاهد و غیور و همه شهدای 

مظلوم فلسطین ادای احترام کرد.
رئیس جمهوری همچنین طی سخنانی با تأکید بر اینکه به هر حمله رژیم 
صهیونیستی پاسخی متناسب خواهیم داد، تصریح کرد: متأسفانه امروز آمریکا 
و کشــورهای اروپایی به عنوان حامیان اصلی رژیم صهیونیستی از هر جنایت 

ضدبشری این رژیم در نهایت وقاحت دفاع می کنند.
دکتر پزشــکیان با بیان اینکه مدعیانی که مدام دم از حقوق زنان، کودکان 
و حقوق انسانی می زنند در مقابل وحشی گری رژیم صهیونیستی چرا سکوت 
کرده اند، تأکید کرد: این جنگی نیست که با کشتن انسان ها پایان یابد بلکه با 

استقرار عدالت و با در نظر گرفتن حقوق انسان ها به پایان خواهد رسید.
رئیس جمهوری با بدرقه معاون اول عازم روسیه شد

رئیس جمهوری به دعوت ولادیمیر پوتین و به منظور شرکت در شانزدهمین 
نشســت سران بریکس، دقایقی قبل با بدرقه معاون اول عازم شهر کازان محل 

برگزاری این اجلاس در روسیه، شد.
دکتر مسعود پزشکیان بعد از ظهر سه شنبه با بدرقه دکتر محمدرضا عارف 
معاون اول، حجت الاسلام والمسلمین محسن قمی معاون امور بین الملل دفتر 
مقام معظم رهبری و با حضور جمعی از اعضای دولت، تهران را به مقصد کازان 

روسیه ترک کرد.
رئیس جمهور در جریان این سفر در نشست اصلی سران کشورهای بریکس 
با موضوع »تقویت چندجانبه گرایی برای توسعه و امنیت عادله جهانی«، نشست 
گســترده کشــورهای عضو بریکس و اولین جلســه بریکس پلاس با موضوع 

»ساختن جهانی بهتر با هم« حضور یافته و سخنرانی خواهد کرد.
رئیس جمهوری همچنین دیدارهایی با روســای جمهور روســیه، چین، 
بلاروس، قرقیزستان، نخست وزیران هند و اتیوپی و نیز برخی دیگر از سران و 

مقامات شرکت کننده در این اجلاس  خواهد داشت.

ظریف:فرصتهارانمیتوانبهتعویقانداخت
معاون راهبردی رئیس جمهور گفت: فرصت  را نمی شود به تعویق انداخت، 
اگر چنین شود، فرصت ها فاسد می شوند و فرصت فاسد می تواند بدل به تهدید 

شود.
به گزارش ایسنا، محمدجواد ظریف در نشست »راهکارهای تعامل با نخبگان 
کشورهای منطقه و رفع مشکل اقامتی آنان در ایران« با گرامیداشت یاد شهدای 
مقاومت به ویژه سیدحســن نصرالله دبیرکل شهید حزب الله لبنان، اظهار کرد: 
یاد امام موســی صدر و بزرگان تلاش برای استقلال لبنان گرامی باد. امیدوارم 

وضعیت امام موسی صدر هرچه سریعتر روشن شود.
وی افزود: ســئوال اصلی بحث امروز شــاید چندان روشن نشد اما می توان 
گفت مشــکل اصلی این است که ما سیاست منســجمی درباره اتباع خارجی 

در ایران نداریم که چه به صورت قانونی و چه غیرقانونی به کشور ما آمده اند.
معاون راهبردی رئیس جمهور تاکید کرد: به دلیل این که سیاست منسجم 
نداریم ابهاماتی ایجاد می شــود که یکی از آن ها همین اســت که می شنویم 
می پرسند چرا در حالی که نخبگان ما از کشور خارج می شوند ما به فکر نخبگان 
خارجی حاضر در کشور هستیم؟ همه این موارد به دلیل نبود سیاست در این 
زمینه است. ظریف گفت: شاید محیط سرمایه گذاری در کشور ما تقریباً مناسب 
نیســت و آن ســرمایه گذار خارجی که به ایران می آید به دلیل سیاست های 
نامشــخص ما عطای این سرمایه گذاری را به لقای آن می بخشد. در عین حال 
که شاید هیچ کشوری به اندازه  ما برای سرمایه گذاری مناسب نباشد اما چون 
سیاست ها در این زمینه مشخص نیست، آن سرمایه گذاران از این امر صرف نظر 
می کنند. رئیس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری با بیان این که »از 
دهه پنجاه و شصت میلادی آمریکا و شوروی از دیپلماسی علمی برای گسترش 
نفوذ خود استفاده می کردند«، گفت:  دانشجویانی که در ایران تربیت می شوند 
چه در »المصطفی« چه در دیگر دانشگاه ها می توانند بهترین سفیر ما در کشور 
خودشان و نماینده خوبی برای ما نزد خانواده و اطرافیان خود باشند اما شاید 
جز لبنانی ها که به ایران می آیند مابقی دانشــجویان وقتی به کشور خودشان 
بازمی گردند نگاهی خشم آلود به کشور ما دارند که این موضوع نبی به نداشتن 

سیاست های مشخص در ایران بازمی گردد.
وی با بیان این که »ما میلیون ها پناهنده غیرقانونی داریم که میلیاردها دلار 
برای کشــور هزینه دارند«، تصریح کرد: ما در این شــرایط چون سیاست های 
مشخصی نداریم، نتیجه مناسبی هم نمی گیریم. اگر نگاه فرصت محور به اطراف 
خود داشته باشیم وضعیت بهتر می شــود اما نگاه تهدیدمحور داریم و همین 
نگرش، باعث واقعیت یافتن وضعیت مشــابه آن هم می شود. در واقع روایت و 

نگرش ها هستند که باعث به وقوع پیوستن یک وضعیت می شوند.
ظریف افزود: این مشکلات نیازمند یک بررسی عمیق و سیاست نامه جدی 
است تا همه این نکات در نظر گرفته شود. فرصت های دانشگاهی، توریست های 

سلامت، گردشگری و نظایر آن را ببینیم و براساس آن برنامه ریزی کنیم.
معاون راهبــردی رئیس جمهوری اظهار کرد: دانشــگاه آزاد فرصت جذب 
دانشــجوی خارجی فراوان دارد اما این فرصت ها را متاسفانه نمی بینیم و عبور 
می کنند و حتی گاهی بدل به تهدید می شــوند. فرصت را نمی شود به تعویق 
انداخت، اگر این اتفاق رخ دهد این فرصت ها فاســد می شــوند و فرصت فاسد 

می تواند بدل به تهدید شود.

دولت

مومنی:
اجازهندهیدپدیدههایاجتماعی

بهمسائلامنیتیتبدیلشود
وزیر کشــور با بیان این که »نباید اجازه داد پدیده های 
اجتماعی به مســائل امنیتی تبدیل شوند« از ویژگی های 
اســتاندار جدید تهران را توجه به حل مسائل اجتماعی با 

رویکرد فرهنگی دانست.
به گزارش ایسنا، اسکندر مومنی روز سه شنبه در مراسم 
معارفه معتمدیان استاندار جدید و تودیع فخاریان به عنوان 
استاندار پیشین تهران در وزارت کشور، یاد شهدای مقاومت 
از جمله سیدحســن نصرالله و یحیی سنوار را گرامیداشت 
و اظهار کرد: شــهادت رهبران مقاومت، جبهه مقاومت را 

متحدتر و مقاومت تر خواهد کرد.
وی ادامــه داد: رئیس جمهــوری در دوران فعالیت های 
انتخاباتی موضوعات مختلفی را از جمله وفاق و همبستگی 
ملی مطرح کرد. اعتقاد وی بر این اســت که ایران متعلق 
به همه ایرانیان اســت و اداره کشور باید اداره همه نگاه ها 
و جریان های سیاســی، اقوام مذاهــب  صورت بگیرد بوده 
و بر این اســاس، کابینه را انتخــاب کردند که مجلس به 
همه کابینه رای اعتماد دادند. ما هم در وزارت کشور باید 
بر همین ســبک عمل کنیم. ملاک انتخاب استانداران در 
عین دارا بودن شرایط عمومی، کارآمدی و شایستگی است. 
این که این فرد شایسته از چه تفکر، قومیت و مذهب است، 

تفاوتی ندارد. همه اهل ایران هستیم.
وی یادآور شــد: اولین استاندار اهل سنت در کردستان 
پس از پیروی انقلاب اســلامی در این دولت انتخاب شد. 
اولین اســتاندار عــرب  در این دولت انتخاب شــد. برای 
اولین بار یک خانم در کردســتان فرماندار شد. وفاق ملی 
اعتقاد دولت چهاردهم است. ملاک ما شایستگی است نه 

وابستگی به موضوع خاصی.
وزیر کشور ادامه داد: استان تهران ظرفیت ها و اهمیت 
بسیاری دارد. اســتاندار این استان باید بیشترین قرابت را 
به وفاق ملی داشــته باشد. فخاری استاندار قبلی صداقت، 
سلامت داشــته و پرکار است. کارنامه وی درخشان است. 
معتمدیان برای استان تهران با فاصله از دیگر گزینه ها، نمره 
بالایی آورد. تهران محل آزمون و خطا نیســت و استاندار 
این اســتان باید کارنامه خوبی داشته باشد. او در خراسان 
جنوبی، رضوی، آذربایجان غربی بســیار موفق بوده است 
تحصیل کرده رشته اقتصاد است. سه استان قبلی خواهان 
حضور معتمدیان در اســتان های خــود بودند. روحیه وی 

وفاق و تعامل و استفاده از ظرفیت هاست.
وی با بیان اینکه »نباید اجازه داد پدیده های اجتماعی 
به مســائل امنیتی تبدیل شــوند«، گفت: یکــی دیگر از 
ویژگی های معتمدیان توجه به همین مســاله یعنی حل 

مسائل اجتماعی با رویکرد فرهنگی است.
وی با اشاره به چالش های استان تهران هم گفت: استان 
تهران مهاجرپذیرترین استان است. در استان چالش تامین 
آب داریم. حمل و نقل عمومی، ترافیک و آلودگی هوا دیگر 
چالش های استان است ولی این چالش ها قابل حل است. 
افزایش آســیب های اجتماعی و حاشیه نشینی در استان 
تهــران وجود دارد. این چالش ها باید در اولویت اســتاندار 

باشد. نگاه متوازن باید به استان شود.
مومنی ادامه داد: حضور گسترده اتباع در استان چالش 
دیگری است. ســاماندهی اتباع مجاز وطرد غیرمجازها در 
اولویت باشد. ما قصد مهاجرستیزی نداریم ولی هیچ کمک 
بین المللی برای مهاجرین انجام نمی شــود و ظرفیت این 

تعداد مهاجران را نداریم.
وی افزود: باید به مردم احترام گذاشته شود. مردم باید 
تغییر را احســاس کنند. امروز ما باید بهتر از فردا باشــد. 
احترام به مردم هیچ هزینــه ای ندارد ولی موجب افزایش 
اعتماد مردم می شود. با وفاق ملی و همبستگی می توانیم 
به اعتلای ایران کمک کنیــم. تهران ظرفیت های زیاد اما 
چالش های مختلف هــم دارد ولی می توانیم بر آن ها فائق 

آییم.

قائمپناه:حامیمحیطبانانهستیم
معاون اجرایــی رئیس جمهور همراه رئیس ســازمان 
حفاظت محیط زیســت از محیط بــان مجروح پارک ملی 

موته عیادت کرد.
به گزارش ایسنا، محمد جعفر قائم پناه در عیادت از علی 
جمشیدیان، محیط بانی که هفته گذشته از ناحیه صورت 
و ســینه از سوی شــکارچیان غیرمجاز مجروح شده بود، 
گفت: نگهداری از محیط زیست برای ما از اهمیت زیادی 
برخوردار است و عزیزانی که در این عرصه تلاش می کنند 

و نگهبانی می دهند برای ما اهمیت دارند.
وی افزود: زخمی کردن یــک محیط بان در واقع یعنی 
زخمی کردن ۸۰ میلیون ایرانــی. کار محیط بانان برای ما 
اهمیت بسیاری دارد و امیدوارم برای حفظ محیط زیست 
تلاش های جدی داشته باشیم . معاون اجرایی رئیس جمهور 
افزود: در فرهنگ ما زیبا نیست که یک حیوان زیبا و آزاده 
را از زندگی محروم کنند. وی تاکید کرد: حامی محیط بانان 
عزیز هســتیم و اگر کوچک ترین آسیبی به آنان برسد در 
حمایت از آنــان اقدام می کنیم. محیط زیســت حوزه ای 
فرابخشی اســت اما با همکاری خانم شینا انصاری رئیس 
سازمان محیط زیست پیگیری خواهیم کرد تا حمایت های 
از محیط بانان افزایش یابــد. وی همچنین در گفت وگو با 
پزشــک معالج این محیط بان جریان چگونگی عمل چشم 

این محیط بان قرار گرفت.

شکافدرتوزیعامکاناتاستانتهران
کاهشمییابد

استاندار تهران گفت: گفتمان وفاق ملی دولت را اجرایی 
کــرده و تلاش می کنیم وفاق ملی را در ســطح اســتان 

براساس اشتراکات برقرار کنیم.
به گزارش ایسنا، محمد صادق معتمدیان پیش از ظهر 
سه شنبه در مراسم معارفه خود به عنوان استاندار جدید و 
تودیع فخاریان به عنوان استاندار پیشین تهران در وزارت 
کشــور، اظهار کرد: حضورهای میدانی در شهرستان های 
اســتان در اولویت ما خواهد بود. توسعه متوازن در استان 
دنبال خواهد شــد تا امکانات عادلانه توزیع شود و شکاف 
در توزیع امکانات در اســتان کاهــش یابد. به مناطق کم 

برخوردار اهمیت می دهیم.
وی ادامه داد: دنبال بهبود شــاخص های استان تهران 
هستیم تا عقب ماندگی ها جبران شود. ۱۴5۰ طرح ناتمام 
در اســتان وجود دارد که دنبال تکمیل آن ها خواهیم بود. 
وضعیت مناسبی در زمینه شاخص های درمانی و بهداشتی 
در استان نداریم و باید تلاش شود تا ۲۶ طرح در این زمینه 
تکمیل شود. چالش های آبی استان  را باید حل و طرح های 
نیمه تمام آبی را تکیمل کنیم. باید مشکلات دیگر استان از 
جمله حمل و نقل عمومی، ترافیک، فاضلاب، حاشیه نشینی 

را با استفاده از ظرفیت نخبگان استان حل کنیم.
وی خاطرنشــان کــرد: ۱۹ برابر میانگین کشــوری، 
در اســتان تهران تراکم جمعیت داریــم. اتباع و جمعیت 
 شــناور هم وجــود دارند و زیرســاخت های ما تناســبی 

با این جمعیت ندارد. 

رویداد


